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Co se děje v obci?  
      Opět se v obci něco děje. Byla dokončena 

oprava kanalizace v  Nádražní ulici a  na  to 
navazuje příprava stavby nového chodníku, 
na kterou jsme dostali dotaci ze SFDI. Příprava je 
zatím ve fázi vypsání výběrového řízení, samotné 
práce začne vítězná firma provádět až na jaře.  

 Vypsali jsme výběrové řízení na  dětské hřiště 
u  mateřské školy, o  které jsme přišli přístavbou 
nových tříd. Vypisujeme i  výběrové řízení dle 
platného pasportu dopravního značení, výměna 
dopravních značek bude dokončena také nejpozději 
na jaře. 

Téměř finální podobu má i projekt na dostupné 
bydlení v čp. 75, na náměstí. Do podmínek na žádost 
o  dotaci byl však přidán požadavek na  stavební 
povolení s  nabytím právní moci, s  tím nikdo 
nepočítal, ale snad to zvládneme.  

Uspěli jsme s  dotací na  pořízení nového 
dopravního automobilu pro hasiče. Nyní se  hasiči 
domlouvají, jaký dopravní automobil budou chtít 
a poté musí proběhnout výběrové řízení.  

Pokračuje stavba haly pro hasiče, která je už vidět 
i ze silnice. To, co ze silnice není vidět, jsou hotové 
podvrty kanalizace a vody pod kolejemi. 

V  obecních lesích provádíme nadále těžbu 
kůrovcové hmoty. V  letošním roce nebyl lýkožrout 
smrkový tolik aktivní, proto nově zasažených stromů 
je mnohem méně než v předchozích letech. V měsíci 
říjnu začala podzimní výsadba nových lesních 
porostů na stávajících holinách a také bude probíhat 
vylepšení stromků z předchozí výsadby, která je z 
části poškozena suchem,ale především okusem 
zvěře. Z tohoto důvodu apelujeme na myslivecké 
spolky, aby probíhal intenzivní lov zvěře. 

Jelikož v našich lesích v hojné míře rostou houby, 
jsou na většině lesních vjezdů zaparkovaná auta, což 
komplikuje dopravu do  lesa pro lesní pracovníky 
a  odvozy dřeva. Žádáme Vás o  zvážení, jak a  kde 
auta parkujete, vystavujete se  zbytečně odtažení 
vozidla. Děkujeme. 
      Co se ještě děje v obci 

 Občané, oslovili jsme vás anketou – zahradní 
kompostéry zdarma. Překvapil nás velký zájem, 
budeme muset pravděpodobně př istoupit 
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Kašpara a  pana Pavla Hejného, zapisovatelkou 
jmenovala paní Lenku Hejnou. Schváleno 8  hlasy 
(zdržel se  Pavel Hejný). Dále konstatovala, že zápis 
z  minulého zasedání byl řádně vyvěšen na  úřední 
desce, nebyly vzneseny žádné připomínky a byl tudíž 
schválen. 

Starostka promítla program zasedání tak, jak byl 
zveřejněn na úřední desce, zastupitelé takto navržený 
program všemi hlasy schválili. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
navržený program, tak jak byl zveřejněn na úřední 
desce. 
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 1/15Z/2024 bylo schváleno. 

2/ Starostka seznámila zastupitele s  výběrovým 
řízením na Rekonstrukci lesní cesty Maršov – Pahorek, 
které se  uskutečnilo na  úřadě městyse Malšice dne 
28.8.2024. Vyzvány byly tyto firmy: Stavimperk s.r.o., 
Vialit Soběslav spol. s  r.o., Štolka – Stavko s.r.o., VKB 
Stavby s.r.o. a  Reno Šumava a.s. Nabídku v  řádném 
termínu zaslaly 4 oslovené firmy, firma Vialit Soběslav 
spol.s  r.o. zaslala svou nabídku až po  stanoveném 
termínu, a  nebyla tak hodnocena. Při posouzení 
nabídek byla z  výběrového řízení vyloučena firma 
Štolka – Stavko s.r.o., která nesplňovala požadavky 
stanovené zadavatelem. Výběrová komise vybrala jako 
vítěze firmu Stavimperk, s.r.o. s  nejnižší nabídkovou 
cenou 3 423 050,40 Kč bez DPH. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
výsledek výběrového řízení na Rekonstrukci lesní 
cesty Maršov- Pahorek vítěznou firmu Stavimperk 
s.r.o. s nejnižší nabídkovou cenou 3 423 050,40 Kč 
bez DPH. Stavba proběhne pouze v  případě 
přidělení dotace. 
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 2/15Z/2024 bylo schváleno. 

3/ Starostka seznámila zastupitele s  výběrovým 
řízením, které se konalo na úřadě městyse Malšice dne 
26.8.2024. Proběhlo zde hodnocení nabídek v  rámci 
zadávacího řízení na Rekonstrukci veřejného osvětlení. 
Výzva k podání nabídky byla uveřejněna přes webový 
portál a  firmy mohly své nabídky zasílat pouze 
elektronicky. Vlastní nabídky podali tito uchazeči: 
Energon Grid, s.r.o. s nabídkovou cenou 3 727 870 Kč 
bez DPH a  PM Servis Stavební s.r.o. s  nabídkovou 
cenou 4 076 847,62 Kč. Firma PM Servis Stavební s.r.o. 
zaslala nekompletní nabídku, komise doporučila, aby 
účastník doplnil nabídku o  technické dokumenty 
a protokoly. Ze strany firmy bylo doplnění jen částečné 
a  tudíž nedostatečné. Komise se  shodla firmu PM 

1/Jednání zastupitelstva Městyse Malšice zahájila 
s t a r o s t k a M i l o s l a v a Še b k o v á v 1 6 h o d i n 
a  konstatovala, že je přítomno 9 zastupitelů, 
zasedání zastupitelstva je tak usnášení schopné 
a schvalovací kvórum činí 6 hlasů. 

Za ověřovatele zápisu navrhla pana Pavla 

k  přidělování kompostérů zájemcům pouze 
po  jednom kusu. Po  získání dotace vás všechny 
zájemce budeme včas informovat.  

 Rozloučení s  prázdninami v  kulturním domě 
v  Třebelicích tentokrát zorganizovalo Myslivecké 
sdružení Chvaleč Třebelice pro děti z  Třebelic, 
Čenkova a  Všechlap. Že se  jim to povedlo, vidíte 
výše na fotografii. 

 Závěrem vás v  tomto zpravodaji zveme 
na  tradiční Svatomartinský průvod, vánoční trhy 
se  slavnostním rozsvícením vánočního stromečku 
a  adventní koncert. Přijďte se  setkat se  svými 
sousedy a už í t s i p ředvánoční pohodu.                                                                                                                
Hezké dny  
                                                                          Miloslava Šebková 

starostka 
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Serv i s S tavební s . r.o . z  výbě rového ř í zen í 
na  Rekonstrukci veřejného osvětlení pro nedostatek 
dokumentů pro technické vyhodnocení nabídky 
vyloučit. Hodnotící komise vybrala jako vítěze firmu 
Energon Grid s.r.o. s  nejnižší nabídkovou cenou 
3  727  870  Kč bez DPH. Paní starostka zastupitele 
informovala, že na  tuto akci Rekonstrukce veřejného 
osvětlení máme již přislíbenou dotaci ve výši 4 miliony 
korun. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
výsledek zadávacího řízení na  Rekonstrukci 
veřejného osvětlení vítěznou firmu Energon Grid, 
s.r.o. s  nejnižší nabídkovou cenou 3  727  870  Kč 
bez DPH. 
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 3/15Z/2024 bylo schváleno. 

4/ V  tomto bodě jednání přišel pan Martin Novák. 
Starostka uvedla, že na  přelomu roku 2024 a 2025 
postupně dojde u nájemníků v čp. 54 Malšice „Holubí 
dům“ k  doplacení části půjčky poskytnuté na  byt 
a  vzhledem ke  končícím nájemním smlouvám 
a  dalšímu schvalování kupních smluv, jsme povinni 
zveřejnit záměr prodeje bytů. 

Diskuze: 
K  tomuto bodu zaznělo několik dotazů z  řad 

současných nájemců bytů. Na  otázku, proč se  musí 
záměr prodeje bytů zveřejnit, odpověděla paní 
starostka, že tuto povinnost ukládá zákon a  pokud 
se  obec rozhodne prodat svůj majetek, musí záměr 
prodeje před schválením zveřejnit. Další dotazující 
se  zajímal, kdo bude provádět správu domu, až 
se bytové jednotky prodají. Na tuto otázku odpověděl 
místostarosta Pavel Kašpar, který nájemce informoval, 
že si majitelé bytů budou muset založit SVJ a  řešit 
správu nemovitosti s  firmou, která se  správou 
nemovitostí zabývá. Na  otázku ohledně přípravy 
kupních smluv odpověděla paní starostka, že veškeré 
dokumenty nutné k  p řevodu bytů p ř iprav í 
a nájemníkům před podpisem zašle městys. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
zveřejnění záměru prodeje bytů Malšice č.p. 54 " 
Holubí dům". 
Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 4/15Z/2024 bylo schváleno. 

5/ Starostka seznámila zastupitele s aktualizovaným 
Programem obnovy venkova pro rok 2024 – 2026, 
který byl doplněn o nové akce, které plánujeme nebo 
víme, že proběhnou, máme na  ně přislíbené dotace. 
Aktualizace je nutná hlavně proto, že někde u  žádosti 
o dotaci požadují, aby akce byla v Programu obnovy 

venkova a pokud tam není, nemůže se žádat o dotaci. 
K  tomuto bodu požádal pan Milan Miňha, aby byl 
do  Programu obnovy venkova pro rok 2024 – 2026 
zahrnut i rybník v Třebelicích. Starostka sdělila, že není 
problém rybník v  Třebelicích do  Programu dopsat, 
s čímž zastupitelé souhlasili. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
aktualizovaný Program obnovy venkova na  rok 
2024-2026. 
Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 5/15Z/2024 bylo schváleno. 

6/V  tomto bodě předložila starostka rozpočtové 
opatření č. 9 a  č. 10  schválené v  její pravomoci 
a  navrhla ke  schválení rozpočtové opatření č. 11, 
ve  kterém se  navyšují výdaje o  schválená výběrová 
řízení na  Rekonstrukci lesní cesty Maršov – Pahorek 
a Rekonstrukci VO a  i o dodatky, které budou v rámci 
zastupitelstva schválené, tj. Dodatek č.1 ke  Smlouvě 
o dílo na Oplocení hřiště u ZŠ, kde došlo k navýšení 
ceny o 30  397,76  Kč bez DPH a  Dodatek č. 1 
ke  Smlouvě o  dílo na  Úpravu kanalizace v  ulici 
Nádražní, kde došlo ke snížení ceny o 712 397,33 Kč 
bez DPH. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
11.  rozpočtové opatření, ve  kterém jsou zvýšeny 
výdaje týkající se  schválených výběrových řízení 
a  zohledněny Dodatky č.1 ke  Smlouvě o  dílo 
na  Oplocení hřiště u  ZŠ a  ke  Smlouvě o  dílo 
na Úpravu kanalizace v ulici Nádražní. 
Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 6/15Z/2024 bylo schváleno. 

7/ V  souvislosti s  projednáváním Komplexní 
pozemkové úpravy se  dne 28.  8. 2024  sešel sbor 
zástupců nad Plánem společných zařízení Obora 
u  Maršova. Sbor zástupců souhlasil s  Plánem 
společných zařízení. Pan Martin Novák poznamenal, že 
se  o  Plánu v  Oboře hodně diskutovalo, zapracovaly 
se připomínky občanů a vznikly obslužné cesty tak, aby 
je mohli využívat nejen zemědělci, ale např. i  cyklisté 
nebo maminky s  kočárky. Nyní je potřeba, aby Plán 
schválili ještě zastupitelé. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje Plán 
společných zařízení Obora u Maršova. 
Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 7/15Z/2024 bylo schváleno. 

8/ Různé 
a) Starostka předložila ke schválení Dodatek č. 1 + 

Změnové listy č.1 a č.2 ke Smlouvě o dílo na Oplocení 
hřiště ZŠ Malšice. Vzniklé vícepráce souvisejí 
s provedenou záměnou výplní vstupních vrat a vrátek 
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za  výplň ze  svařovaných plotových panelů. Dále byla 
p ro v e d e n a z á měn a p ra v é z á v o r y z a  v ra t a 
ze  svařovaných plotových panelů. Po  započtení 
víceprací a  méněprací se  cena za  dílo zvyšuje o 
30 397,76 Kč na celkovou cenu 732 303,80 Kč včetně 
DPH. K  tomuto bodu dále starostka poznamenala, že 
je již domluvená úprava tak, aby se dalo okolo závory 
pohodlně projít s kolem nebo kočárkem. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
Dodatek č.1 ke Smlouvě o dílo na Oplocení hřiště 
ZŠ. Po  započtení víceprací a  méněprací se  cena 
za  dílo zvyšuje o 30  397,76  Kč bez DPH 
na celkovou cenu 732 303,80Kč včetně DPH. 
Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 8/15Z/2024 bylo schváleno. 

b) V  tomto bodě předložila starostka ke  schválení 
Dodatek č.1 + Změnový list č.1 ke  Smlouvě o  dílo 
na Úpravu kanalizace v ulici Nádražní, Malšice. Vzniklé 
vícepráce souvisejí s  ručně prováděnými pracemi 
z  důvodu podzemních kabelů Cetin, EGD a  Nej TV, 
zpevněním podloží kanalizace hrubým kamenivem, 
nahrazením prefabrikované betonové šachty 
monolitickou betonovou dvou šachtou z  důvodu 
napojení původních kanalizací v  rozdílných výškách 
a směrech, byly provedeny nové odbočky k čp.72 a čp. 
161. Méněpráce jsou způsobeny zejména neexistencí 
cca 100  m  kanalizace (oproti projektu), kterou proto 
nebylo třeba měnit. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
Dodatek č.1 ke  Smlouvě o  dílo na  Úpravu 
kanalizace v  ulici Nádražní, Malšice. Cena za  dílo 
se  snižuje o 712 397,33 Kč bez DPH na celkovou 
cenu 2 996 845,33 Kč včetně DPH. 
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 1 (Janoušek J.) 
Usnesení č. 9/15Z/2024 bylo schváleno. 

c) Starostka předložila zastupitelům Smlouvu 
o zřízení věcného břemene č. TA-014330093403/001-
FIA na pozemku p.č. 1309/2, 1309/5, 1309/6, st.362, 
st.363 v  kú Malšice. Jedná se  o  stavbu s  názvem 
„Malšice přeložka kNN u  MŠ“ za  účelem umístění 
distribuční soustavy kabelové vedení NN, kabelového 
pilíře a uzemnění za cenu ve výši 10.000 Kč. 

Zastupitelstvo městyse Malšice schvaluje 
S m l o u v u o  z ř í z e n í věc n é h o b ře m e n e č . 
TA-014330093403/001- FIA na  pozemku p.č. 
1309/2, 1309/5, 1309/6, st. 362, st. 363 v  k.ú. 
Malšice s  názvem stavby „Malšice přeložka kNN 
u  MŠ“ za  účelem umístění distribuční soustavy 
kabelového vedení NN, kabelového pilíře 
a uzemnění za cenu 10 000 Kč. 

Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 10/15Z/2024 bylo schváleno. 

d) Starostka předložila zastupitelům Návrh smlouvy 
o  budoucí smlouvě o  zřízení věcného břemene č. 
TA-001030091201/001-KUJA na pozemku p.č. 830/1, 
830/2, 841/2 v  kú Dobřejice. Jedná se  o  stavbu 
s názvem „Dobřejice REHOM přípojka NN“ za účelem 
umístění distribuční soustavy kabelové vedení NN, 
kabelový pilíř a  uzemnění v  navrhované ceně 
5  700 Kč. Uvedla, že jednorázová náhrada za  zřízení 
věcného břemene je nízká (u  těchto smluv si 
zastupitelstvo schválilo úplatu v  částce 10  000  Kč), 
doporučuje tedy smlouvu neschvalovat a  vrátit firmě 
s požadavkem na vyšší úplatu. 

Zastupitelstvo městyse Malšice neschvaluje 
S m l o u v u o  z ř í z e n í věc n é h o b ře m e n e č . 
TA-001030091021/001- KUJA na  pozemku p.č. 
830/1, 830/2, 841/2 v  k.ú. Dobřejice s  názvem 
stavby „Dobřejice REHOM přípojka NN“ za účelem 
umístění distribuční soustavy kabelového vedení 
NN, kabelového pilíře a  uzemnění za  cenu 
5 700 Kč. 
Pro: 10 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0 
Usnesení č. 11/15Z/2024 bylo schváleno. 

9/ Diskuse 
a) V  tomto bodě jednání se  dostavil pan Antonín 

Randa. Paní starostka informovala zastupitele o tom, že 
v pátek proběhla v Čenkově schůzka občanů o kterou 
požádala paní Kateř ina Zuzáková společně 
s  maminkami, které dělají v  Čenkově akce. Občané 
Čenkova řešili, zda by bylo možné vystěhovat Avii 
hasičů, která je již 5  let nefunkční a musí se v případě 
akcí vytlačit z kapličky ven a zase zpět. Do místnosti by 
si pak umístili stoly a  lavičky. Hasiči konstatovali, že 
se  již cca pět let nescházejí neboť nemají na  tuto 
činnost čas. Avie je sice v  tuto chvíli nepojízdná, byla 
by však škoda, úplně se  zbavit auta, na  které hasiči 
dlouho čekali. V diskusi zaznělo hodně názorů. Nejvíce 
se  občanům líbil návrh, nechat stav Avie zhodnotit 
odbornou firmou a  zjistit cenu opravy. Starostka 
navrhla, sejít se  opět, až bude cena opravy známa 
a  podle toho se  dohodnout, co bude s  Avií dál. 
Zásadní požadavek občanů by l na  zázemí 
u  koupaliště, které by se  dalo využít i  na  podzimní 
a zimní akce. Paní starostka navrhla, že by bylo možné 
požadavek poměrně rychle vyřešit kontejnerovou 
výstavbou a přislíbila spojit se s projektantem ohledně 
zjištění ceny tohoto řešení. 

b) Na paní starostku se písemně obrátila maminka 
jednoho z dětí, které navštěvuje mateřskou školu s tím, 
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že je v  době vysokých venkovních teplot ve  třídě 
školky velké horko (až 30  stupňů). Paní starostka byla 
překvapená, že tuto informaci neměla od vedení školy. 
Slíbila, že se  bude situací zabývat a  po  dohodě 
s odborníky předloží vhodné řešení. 

c) Pan Antonín Randa vznesl dotaz, jak to vypadá 
s projektem domu čp 75. Paní starostka odpověděla, 
že před zahájením zasedání obdržela od projektanta 
upravený návrh projektu tak, aby obec získala více 
bodů pro udělení dotace. Návrh na místě zastupitelům 
ukázala. V  projektu přibyl bezbariérový byt a  sklad 
pohybových pomůcek. V diskuzi o ceně stavby zazněla 
možnost stávající dům zbourat a  postavit nový. Pan 
Antonín Randa zpracoval a  předložil zastupitelům 
rozpočet na  stavbu nového domu, za  což mu paní 
starostka poděkovala a  dala možnost zastupitelům, 
aby se k možnosti demolice a následné nové výstavby 
vyjádř i l i . Přestože se  předpokládá, že cena 
rekonstrukce bude podobná jako cena nového domu, 
většina zastupitelů se přiklání k variantě rekonstrukce 
nemovitosti, kdy bylo zdůrazněno hlavně mimořádně 
povedené zpracování projektu domu, na který městys 
získal dotaci a použití původních kvalitních materiálů, 
které se  v  nemovitosti nacházejí. Pan Petr Novák 
se  dále dotázal, zda proběhlo jednání s  majitelem 
sousedního domu ohledně štítu, který s domem č.p. 
75  sousedí a  je ve  špatném stavu. Paní starostka 
odpověděla, že s majitelem domu jedná a o výsledku 
bude zastupitele informovat. 

d) Starosta Zhoře, pan Jiří Neužil, se  obrátil 
na  starostku ohledně možnosti změny jízdního řádu 
(posunutí spoje o 10  minut). Paní starostka k  tomu 
sdělila, že je velmi těžké, aby ona souhlasila 
s posunutím odjezdu, nechce způsobit problém těm, 
co daným autobusem cestují a nabourat tak návaznost 
na ostatní spoje. K  tomuto bodu se dále vyjádřil pan 
Pavel Klíma, který řekl, že se  od poloviny roku 
2025 bude měnit jízdní řád v celém kraji a starostové 
obcí budou vyzváni, aby se k němu vyjádřili. Pan Petr 
Novák navrhl, zjistit od  občanů potřebu spojení 
formou dotazníku umístěného ve zpravodaji. 

e) Pan Antonín Randa upozorn i l na  vrak 
automobilu, který se  nachází u  rybníka za  nádražím. 
Paní starostka věc prověří. 

f) Pan Martin Novák zmínil potřebu zpevnit plochu 
v  Oboře u  nádob na  tříděný odpad. Paní starostka 
odpověděla, že zpevnění plochy je již zadáno odborné 
firmě. 

g) Pan Petr Novák poznamenal, že by stálo 
za  zvážení vysadit kolem nového drátěného plotu 
u školy živý plot a požádal, aby hajná městyse navrhla, 
jaká výsadba by se k plotu hodila. Starostka sdělila, že 

 POZVÁNKA NA ZASEDÁNÍ  
Zastupitelstva Městyse Malšice 

které se bude konat  
v úterý 29.10.2024 od 17.00  

v Galerii Františka Peterky 

Navržený program: 
1. Zahájení 

2. Výběrové řízení - Obnova dopravního          
 značení městyse Malšice 

3. Stanovení výše ceny vodného a stočného     
 na rok 2025  

 4. Schválení plánu společných zařízení v k.ú.    
 Všechlapy 

5. Schválení plánu společných zařízení v k.ú.    
 Maršov 

6. ZŠ a MŠ Malšice - Žádost o půjčku na       
 projekt 

7. Rozpočtová opatření 

8. Pozemky 

9. Různé 

10. Diskuse 

11. Závěr

zvenku areálu může být jednou chodník a že zeleň je 
uvnitř areálu. 

h) Pan Milan Miňha položil dotaz ohledně 
nepojízdného automobilu na školním parkovišti. Paní 
starostka oznámila, že místostarosta již kontaktoval 
majitele vozu s požadavkem na jeho odstranění. 

10/ Závěr 
Na závěr poděkovala starostka všem přítomným 

za  účast a  v 17,19  hodin zasedání zastupitelstva 
ukončila. 

 Zapsala: 
 Bc. Lenka Hejná 
Starostka: 
 Miloslava Šebková, MBA   
Ověřovatelé: 
 Ing. Pavel Hejný   
 Ing. Pavel Kašpar 
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KURZ PLETENÍ 
A HÁČKOVÁNÍ  
M Ě S T Y S M A L Š I C E 
VE  SPOLUPRÁCI S  PANÍ MILUŠÍ 
BUBELOVOU 
P O Ř Á D Á K U R Z P L E T E N Í 
A HÁČKOVÁNÍ 
Přijďte si uplést nebo uháčkovat 
ponožky na  dvou jehlicích, čepici, 
r u k a v i c e , š á t e k , š á l u n e b o 
šátkonákrčník. 
Zájemci si také můžou vyzkoušet 
t e c h n i k u s a s h i k o . J e d n á 
se o japonskou techniku proševu. 

KDY? 3. 11. 2024 od 10,00  hod. 
do  16,00 hod. 
KDE? V prostorách Klubu seniorů, 
Malšice 112 

Přihlášky do  30.  10.  2024 – 
P r c h l í k o v á M a r k é t a m o b . 
608 102 311 

Vlnu, jehlice na  pletení a  materiál 
na  sashiko zajistí a  hradí Městys 
Malšice. 
Kurz hradí Městys Malšice.

Svatební den Malšické paličky 
Zatím posledním soutěžním počinem Malšické paličky byla účast na  Bienále sedlické krajky, které 

se  konalo v  srpnu v  rámci krajkářských slavností. Malšická palička si odvezla zvláštní cenu udělenou 
odbornou porotou za originalitu a kvalitu vypracování soutěžní krajky na téma Svatební den v krajce. 

Tato práce je pro Malšickou paličku ojedinělá tím, že vznikla ve spolupráci dětí z kroužku paličkování a žen, 
které v  rámci kratochvilných činností začaly od  dubna v  Malšicích paličkovat. Ukončila se  tak éra kroužku 
paličkování, který jsem na ZŠ Malšice vedla 11 let a začala se éra nová. 

Kratochvilný kroužek žen Malšické paličky je otevřen všem zájemcům o  paličkování. Scházíme 
se v úterý v Klubu seniorů a navazujeme tak na činnost dětského kroužku Malšické paličky. 

Naše oceněné  dílko ze Sedlic nyní vystavujeme v Ostrově u Karlových Varů. V prosinci si ho budou moci 
v Malšicích prohlédnout zájemci na Vánočním trhu. 

Markéta Prchlíková
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CESTY - CAMERA OBSCURA 
Pavel Talich 

V  Galerii Františka Peterky v  Malšicích se  za hojné 
účasti konala 18. 9. 2024 vernisáž výstavy fotografií 
Pavla Talicha z  Plané nad Lužnicí: CESTY-CAMERA 
OBSCURA. Vernisáž zahájil pěvecký sbor Harmonie 
z  Plané nad Lužnicí. Poté přítomné pozdravila starostka 
Malšic, pí Miloslava Šebková, která předala účinkujícím 
dary. Poté kurátor galerie, Alois Sassmann pozval ke slovu 
Jakuba Smrčku, ředitele táborského muzea, který pronesl 
velmi zajímavou zahajovací řeč, v  níž mj. připomněl, že 
Husitské muzeum v Táboře v  roce 2017 vydalo společně 
s panem Talichem rozsáhlou monografii Camera obscura. Po úvodním proslovu kurátor galerie pokládal panu 
Talichovi otázky, např. kdy a proč začal pořizovat snímky s camerou obscurou, proč se výstava jmenuje CESTY, jak 
vznikají jeho díla – a  též na  jeho výstavní aktivity. Své poznatky o  vystavujícím a  jeho metodě pronesl i bývalý 
kurátor galerie, poslanec Pavel Klíma. Na  závěr zaznělo poděkování všem, kdo se  přičinili o  výstavu a  sbor 
Harmonie svými zpěvy vernisáž ukončil. Následovalo pohoštění, které pro přítomné připravil Městys Malšice. 

Mgr. Alois Sassmann 
Fotoreportáž z akce je ke zhlédnutí na FB stránce Galerie Františka Peterky zde: 
https://www.facebook.com/media/set?vanity=100090282706377&set=a.486363711049715
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Mateřská škola Malšice  
ve spolupráci s Městysem Malšice  
zve malšické seniory na společné  

SETKÁNÍ DĚTÍ A SENIORŮ 
v prostorách Galerie Malšice 

Pomněnky 21.11. 2024  
Kopretiny 23.1. 2025  
Heřmánci 20.3. 2025 

Pár řádků z knihovny… 
Jako každý rok, tak se i letos konala celostátní akce Týden knihoven 7.10. – 13.10.2024. 
Také malšická knihovna se  do této akce přihlásila. Po  celý týden nás každý den navštěvovaly děti 

z mateřské školky a školní družiny.  
Prohlédly si celou knihovnu a povídali jsme si o  tom, jak to v knihovně chodí, o knihách které tady máme, 

podle čeho je rozdělujeme a jak je půjčujeme. Důležité pro děti je, povídat si, jak se ke knihám chovat a jak s nimi 
zacházet, aby je nepoškodily. 

 Poté byly v galerii připraveny různé aktivity. Vyráběly si záložky do knížky, podle obrázků a přečteného textu 
hádaly z několika knížek, ze které ukázka byla. Přiřazovaly malé výřezy obrázků z obálek ke knihám, ke kterým 
patří.  Po přečtení malé ukázky z  knížky, zkoušely hádat, jak bude příběh pokračovat dál. A  fantazie dětí byla 
úžasná a  hodně veselá. Povídali jsme si, jaký je rozdíl mezi spisovatelem a  ilustrátorem a  vybrané obrázky 
přiřazovaly ke konkrétnímu autorovi. 

Všechny děti musím pochválit, protože vše úspěšně zvládly.  Na závěr jsme si četli z knížek, které si vybraly. 
Předškoláci si vybranou knihu půjčili domů a  ty nejmenší děti, které v  září nastoupily do  školky, objevily 
v knihovně dětský koutek a tam se jim moc líbilo. Děti z družiny dostaly úkol do příští návštěvy.  Vymyslet vlastní 
příběh podle půjčené knihy Noemova archa.  Při odchodu, na otázku, zda se  jim v knihovně líbilo, všichni říkali 
ano, že rádi do knihovny opět přijdou. 

                                                                                                                                      Dana Křížovská 

GALERIE-TÝDEN KNIHOVEN/POZVÁNKA
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Na kus řeči 
Dne 16.10.2024  malšickou galerii navštívila 

v podvečer známá manželská a herecká dvojice 
Zlata Adamovská a  Petr Štěpánek. Večerem 
provázel moderátor Jiří Vaníček, ale moc se ke slovu 
nedostal. Za  to pan Štěpánek s  paní Adamovskou 
sypali z rukávu jednu úsměvnou historku za druhou. 
Bylo jedno zda šlo o divadlo, filmy, cestování, kolegy 
i  rodinu. Vše bylo vyprávěno s  citem, upřímně, ale 
hlavně humorně.  Často se  v publiku ozýval smích 
a potlesk. Byl to příjemně strávený večer. 

Dana Křížovská
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Střípky z kronik - 65. část       
Z dějin nejstarších domů a rodin v Čenkově

Číslo popisné 6 „U Mazouchů“ 
R o k u 1 7 1 5 
uvedeno: „Grunt 
Mazachovský (sic!), 
n y n í V o j t ě c h 
M a z o u c h . “ 
D o  p a n s k é h o 
důchodu byl držitel 
gruntu pov inen 
o d e v z d á v a t 
k a ž d o r o č n ě 
o svatém Jiří 1 zlatý 
1 9 k r e j c a r ů 2 
denáry, o  svatém 
Havlu totéž. Ročně 
o d e v z d á v a l 
na  zámek v  Želči 
ovsa 7  strychů a 2 
věrtele. Desátek 
faráři malšickému 

činil 1 strych 3 věrtele žita, stejně tolik ovsa. Stavení 
se  vš ím př ís lušenstvím, polnostmi, lukami 
a  zahradami bylo oceněno na 80 kop míšeňských 
grošů. Z  této částky patřilo Matěji Mazouchovi, 
předešlému hospodáři, 15 kop grošů za to, že „něco 
při tom gruntě vystavěl“. A držiteli gruntu Vojtěchovi 
patřilo 35 kop grošů „za  vyzdvižené (postavené) 
stavení“. V  roce 1731 hospodář měl vše zaplaceno, 
a  tak mohl panský písař do  gruntovnice napsat: 
„A tak sedí v zaplaceným.“  

Zápis z  roku 1738: „Vezmouce Bůh všemohoucí 
Vojtěcha Mazoucha z  tohoto světa, zanechaje 
po sobě vdovu Lidmilu s devíti (!) dětmi, se dvěma 
ženami zplozenými, kteroužto vdovu Václav Cícha 
přistupující hospodář za manželku sobě pojal, tudíž 
až do  vzrostu (dospělosti) nejmladšího syna 
po nebožtíku Vojtěchovi Mazouchovi za hospodáře 
se  ustanovuje .“ Nás leduje výčet dobytka 
a  hospodářství na  statku. Grunt měl cenu 80 kop 
grošů míšeňských. Již roku 1741 však hospodář 
Cícha zemřel a hospodaření na statku se ujala vdova 
Lidmila, která platila i potřebné podíly. Ale Václav byl 
ještě horším hospodářem, jak píše gruntovnice: 
„málem byl grunt uveden v poustku a  ruinu. Vdala 
se  pak „zasejc“ za  Václava Bartuše. Zápis z  roku 
1745: Lidmila i s manželem Václavem Bartušem (oba 
zemřeli 1767), který s  ní tři roky hospodařil, 

přistoupila na  panskou kancelář a  tam předala 
usedlost v ceně 80 kop grošů Martinovi Mazouchovi. 
Zápis z  roku 1772: Po  smrti Martina Mazoucha byl 
jeho nejmladší syn Jakub („jemuž tento grunt 
právem patří“) teprve 6 roků starý, a  tak byl 
za hospodáře vrchností uznán nejstarší Martinův syn 
Vojtěch Mazouch, a  to „do vzrostu (dospělosti) jeho 
nejmladšího bratra Jakuba“. Cena statku byla stále 
80 kop grošů.  Zápis z roku 1788: „Dosáhnouc Jakub 
Mazouch dospělého věku, o  ten grunt svého bratra 
Vojtěcha, který do  jeho vzrostu na něm hospodařil, 
zpátky požádal. A  tak jemu, po  učiněné inventární 
pořádnosti, byl odevzdán.“ Cena statku byla stále 80 
kop grošů, s  inventářem pak celkem 321 kop grošů. 
Za  to, že jeho bratr Vojtěch zde dobře hospodařil, 
a  jemu statek předal v  řádném stavu, měl mu Jakub 
odevzdávat naturálie v obilí „až do  smrti“. Z matriky 
v í m e , že J a ku b o v a m a nže l k a M a g d a l e n a 
se  jmenovala za  svobodna Bejlovcová z  Čenkova. 
Zápis z  roku 1790: Grunt Mazouchovský, staré číslo 
popisné 9, nové čp. 6. Hospodář František Modlík. 
„Dne 21.  dubna 1789  Jakub Mazouch, hospodář 
gruntu, z  této časnosti na  věčnost bez pořízení 
poslední vůle se odebral, zanechaje po sobě vdovu 
Marii a  dítě Františka, rok starého! Jeho majetek 
a nemovitost byly 25. dubna 1789  sepsány a  skrze 
„právní pořádek“ bylo učiněno pořízení ohledně 
dědice, syna Františka. „Sirotčí grunt se  příbuzní 
zpěčovali ujmout“, a tak byl k hospodaření na gruntu 
přinucen František Modlík, který si vzal pozůstalou 
vdovu Marii za  manželku. Otčím se  zavázal sirotka 
Františka 12  let živit, jej ke  všemu dobrému vést 
a  cvičit, stavení v dobrém stavu držet, žádné dluhy 
na  něm nemít, grunt nerozdělovat a  předešlému 
hospodáři Vojtěchovi dávat sutý výměnek (tj. sypat 
mu ročně předepsanou míru obilí) až do  jeho smrti. 
A  až bude sirotek František 13letý a  „vyživení 
mateřský více potřebovat nebude“, bude hospodář 
Modlík povinen mu za  nájem tohoto gruntu platit 
každoročně nájemné. Dále musel František Modlík 
na hospodářský úřad „ku pojištění tohoto ujednání“ 
složit kauci 100 zlatých. Následuje ještě soupis 
povinností nového majitele vůči císařsko-královské 
kontribuci, vůči vrchnosti v Želči a výměr pěší roboty. 
Za  to mu byl předán do  nájmu tento statek 
s  hospodářstvím, pozemky a  nářadím, vše za 403 
zlatých, 30 krejcarů. Ale Modlík musel ještě splácet 
n a  s t a t ku v á z n o u c í p o d í l y pě t i děd i cům 
po  předešlém hospodáři Vojtěchovi Mazouchovi. 
(Poznámka autora: Není divu, že z  příbuzenstva 
se k  tomuto nikomu nechtělo a  že vrchnost musela 

František Peterka, Čenkov 1984
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Modlíka přinutit, aby do tohoto, chudák, šel).  
Zápis z  roku 1822. Nová pozemková kniha pro 

čenkovskou rychtu z  let 1818-1850 uvádí: „Právní 
doručení na  ve vsi Čenkov pod Nr. Cons. 6 
pozůstávající selskou živnost pro Františka Čepičku.“ 

Ze zápisu se  dozvídáme, že předešlý hospodář 
Jakub, zemřelý roku 1789 (viz výše), byl správně 
Jakub Čepička a  Mazouchem byl „po  gruntu“. Své 
závazky splnil, a  tak se  zmíněného roku ujal statku 
se  vším hospodářstvím, dobytkem, polnostmi, vše 
v  ceně 466 zlatých konvenční měny František 
Čepička (po  statku Mazouch). Dle oddací matriky 
malšické fary se František Čepička oženil 3. listopadu 
1812  s  Rozáli í Hašplovou, dcerou sedláka 
a čenkovského rychtáře Jana Hašpla z čp. 18 a  jeho 
ženy Rozálie rozené Blažkové z Čenkova.       

Sčítání lidu z  roku 1880 zde jako vlastníka uvádí 
Josefa Čepičku (nar. 1819 Čenkov) s  manželkou 
Annou (nar. 1831 Malšice) a  třemi dětmi, které jim 
pomáhaly v polním hospodářství. Nejstarším z  nich 
byl syn František Čepička (1859 Čenkov). Ten zde 
pak hospodařil do  roku 1904. Sčítání lidu z  roku 
1910 jako vlastníka uvádí Josefa Janovského (nar. 
1885 Čenkov) s  manželkou Annou rozenou 
Čepičkovou (nar. 1887 Čenkov čp. 6) – oddáni roku 
1908 – jejich třemi dětmi a  dvěma svěřenci 
(Barborou a Františkem Čepičkovými).    

Číslo popisné 7 „U Křížů“ 
Roku 1715 uvedeno: „Grunt Křížovský, nyní Jan 

Kříž.“  Do  panského důchodu byl držitel gruntu 
povinen odevzdávat každoročně o svatém Jiří 1 zlatý 
19 krejcarů 2 denáry, o  svatém Havlu totéž. Ročně 
odevzdával na  zámek v  Želči 7  strychů a 2 věrtele 
ovsa. Desátek faráři malšickému činil 1  strych 3 
věrtele žita a  stejně tolik ovsa. Stavení se  vším 
příslušenstvím, polnostmi, lukami a  zahradami bylo 
oceněno na 80 kop míšeňských grošů. Zápis z  roku 
1727: „Poněvadž všemohoucnost božská, jak Jana 
Kříže, tak oba syny jejich Jana a  Matěje k  sobě 
do  věčnosti povolati ráčila, manželka pak jeho 
Magdalena pro sešlost věku déle hospodařiti 
nechtěla, a  toliko po Matějovi, kterému grunt patřil, 
vdova Kristýna se  čtyřmi dětmi malými, totiž 
Marianou, Annou, Rozínou a  Kateřinou při živobytí 
zůstala. Ta pak tento grunt pro sebe a  své dítky 
zachovati chtěla, a tak přinucena, aby se vdala, a tak 
sobě Štěpána Sýkoru za  manžela pojala, jemužto 
spolu s Kristýnou tento grunt v předešlém šacuňku 
(odhadu) 80 kop grošů jest postoupen.“ Zápis z roku 
1735 pro Václava Matějčka: protože Štěpán Sýkora 

nebyl schopen dále hospodařit a  řádně platit daně, 
rozhodl strkovský hospodářský úřad, že dosadí 
na  tento grunt Václava Matějčka, a  to za předešlou 
cenu 80 kop grošů. Zápis z  roku 1739 pro Vojtěcha 
Bejlovce: Václav Matějček byl ještě horším 
hospodářem než jeho předchůdce, „málem byl 
grunt uveden v  poustku a  ruinu.“ Vrchnost proto 
ustanovila na grunt za hospodáře Vojtěcha Bejlovce. 
Statek měl stále cenu 80 kop grošů a Vojtěch splácel 
podíly do roku 1756.  

Zápis z  roku 1758: „Zápis Janovi Havlíkovi-
Křížovi“. Vojtěch Bejlovec zemřel a  zůstala po  něm 
vdova Dorota s  třemi malými sirotky. Netroufala si 
hospodařit sama, a  tak se provdala za Jana Havlíka. 
Ten začal na  gruntu hospodařit do  vzrostu dědice 
Matěje, kterému bylo tehdy jen 7  let. Jan splácel 
podíly do  roku 1767. Zápis Ondřejovi Blažkovi roku 
1770: „Povolajíc Bůh všemohoucí k sobě na věčnost 
Jana Havlíka, který do  vzrostu pastorního syna 
Matě je po  zemřelém Vojtěchovi Bejlovcovi 
za hospodáře ustanoven byl, pozůstalá vdova Dorota 
se  synem Matějem a  dvěma dcerami Kateřinou 
a  Marianou v  čas velikého hladu a  drahoty 
do  nemožnosti přicházela, obávajíce se, aby ten 
grunt do  cizích rukou nepřišel, dobrovolně zeti 
svému Ondřejovi Blažkovi, který sobě dceru Kateřinu 
za manželku pojal, postoupila.“ Ondřej Blažek zemřel 
2.  října 1818 a  živnost byla připsána jeho synovi 
Václavu Blažkovi. Sčítání lidu z  roku 1880 zde uvádí 
jako hospodáře Jana Blažka (nar. 1821 Čenkov) 
s manželkou Annou (nar. 1828 Třebelice). Jejich syn 
Jan (1860) tehdy sloužil u 14. dragounského pluku 
v  Uhrách. Sčítání lidu z  roku 1910 pak Jana uvádí 
jako hospodáře na  statku s  manželkou Marií (1859 
Čenkov) a  dvěma dětmi, Josefem Blažkem (1887) 
a Josefou (1889).        
Pokračování příště 

Mgr. Alois Sassmann
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OKÉNKO ZŠ MALŠICE 

Malšická škola – Škola dobré 
praxe.  

Tímto heslem by se  dal shrnout telefonát, 
který jsem měla v  polovině října 2024. 
Do sluchátka se ozvalo: „Dobrý den, tady Česká 
školní inspekce.“ Každý ředitel či ředitelka školy 
zpozorní, někteří se raději posadí (to jsem byla já, 
a  ještě, že jsem to udělala) a  začnou si tužkou 
na papír dělat poznámky z hovoru.  

„Paní ředitelko, před časem jsme u  vás byli 
na inspekci, vaši školu sledujeme a víme, co se u vás 
děje. Jste škola, která výborným způsobem pracuje 
s dětmi. Bylo by pro vás v pořádku, pokud bychom 
školu Malšice doporučovali ředitelům a  ředitelkám 
jiných škol, kteří mají zájem o kvalitní školu?“ Dělala 
jsem si poznámky, takže to mám přesně.  

Občas jako škola musíme obhajovat kroky, které 
se nezasvěcené veřejnosti mohou zdát „alternativní“, 
ale alternativního v naší škole není zhola nic. Pokud 
tedy pro někoho není alternativou to, že děti a žáky 
vedeme k respektu, učíme je k poznání světa kolem 
i  sebe sama, staráme se  o  to, aby ve  škole bylo 
dobře a  příjemně všem zúčastněným, aby se  žáci 
učili pro život a  naše škola byla dobrou školou. 
Pomáhají nám k  tomu různé projekty, jak ty velké 
(např. KiVa, Skills Builder, Pomáháme školám 
k  úspěchu) tak i  ty menší, konané na  půdě školy 
(Škola před školou, školní kurzy, expedice a mnohé 
další).  

Každý měsíc kalendářního roku věnujeme 
ve  škole rozvoji jedné z  měkkých dovedností, 
hodnoty a emoce. V září jsme se soustředili na rozvoj 
schopnosti naslouchat a  zároveň jsme kladli důraz 
na  respekt a  jeho projevy nejen ve  škole. Říjen byl 
pro školu měsícem radosti a měsícem prezentačních 
dovedností. A listopad oslavíme jako měsíc svobody 
a demokracie, zároveň se  v  listopadu budeme učit 
dovednostem, které pomáhají při řešení problémů. 
Metodiku čerpáme z  projektu Skills Builder, který 
se právě na rozvoj těchto dovedností zaměřuje.   

Děkujeme projektu MAP IV v  ORP Tábor,  
CZ.02.02.XX/00/23_017/0008403, že díky jeho 
finanční  podpoře můžeme ve  škole bezplatně 
nabízet  Angličtinu pro nejmenší ( kroužek angličtiny 
pro 1. a 2. třídy) a Čtenářský kroužek.  

Novinkou letošního školní roku, a  zdá se, že 
novinkou správnou, je partnerství mezi prvními 

a sedmými ročníky. Projektu v  letošní zkušební verzi 
říkáme pracovně Parťák. Jeho smyslem je pomoci 
prvňáčkům se  zapojením do  školního života, a  to 
s pomocí zkušených sedmáků.  Všichni zapojení žáci 
a  jejich paní učitelky si zaslouží obrovské uznání, 
s  jakou zodpovědností a  snad i  radostí a  pocitem 
smysluplnosti k Parťákovi přistupují.  

Potvrzením dobré práce školy je i  report 
z  výsledků jednotných přijímacích zkoušek, kde 
s e  n a še š k o l a p o h y b u j e v  r e p u b l i k o vě 
nadprůměrných číslech.  

Bylo mi ctí i  potěšením vyhovět žádosti České 
školní inspekci a doporučovat naši školu jako školu 
dobré praxe.   

Mgr. Kristina Zůbková 
Ředitelka školy

Zlato pro tým 7. třídy 
Třicítka družstev žáků druhého stupně 

bojovala ve  středu 9.  října na  Harrachovce již 
popatnácté "O  pohár Městské policie Tábor". 
V kategorii 7.  tříd se  žáci malšické školy umístili 
na 1. místě, v kategorii 9.  tříd obsadili naši žáci 
5.  a 7.  místo a  v  kategorii 6.  tříd pak družstvo 
z Malšic dosáhlo 6. místa.  

Pořádající strážníci letos vytyčili trasu dlouhou 
4,4  km, kterou oproti předchozím letům částečně 
upravili. Disciplíny však s  ohledem na  jejich 
popularitu ponechali tradiční: hod granátem na  cíl, 
skládání puzzle, pexeso, chůze na chůdách, kontrolní 
bod, zdravověda, dopravní výchova pro cyklisty 
a  chodce, střelba ze  vzduchovky na 3 padací terče 
různých velikostí, myšilovka na  sněhu (plížení pod 
páskou).  



 13

ŠKOLNÍ OKÉNKOŠKOLNÍ OKÉNKO/TJ MALŠICE

Ačkoliv byly některé úkoly opravdu náročné, 
sportovci se  s  nimi popasovali na  výbornou 
a  odpoledne se  za  slunečného počasí mohli při 
slavnostním vyhlášení radovat ze  sportovního vyžití 
úplně všichni. S  prázdnou neodešel nikdo, všichni 
obdrželi diplomy a  upomínkové předměty městské 
policie. Vítězové navíc dostali pohár, medaile 
a velkou pizzu na posilněnou. 

Všem reprezentantům naší školy gratulujeme 
a děkujeme za úspěšnou reprezentaci školy.  

Za školní tým 
Ing. Veronika Kahounová

www.zsmalsice.cz    facebook.com/zsmalsice
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PEČOVATELSKÁ SLUŽBA G-CENTRUM/NABÍDKA SD
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POZVÁNKY/SBÍRKA VĚCÍ PRO CHUDÉ
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